
JEGYZŐKÖNYVJEGYZŐKÖNYVJEGYZŐKÖNYVJEGYZŐKÖNYV    
    
    

KészültKészültKészültKészült a Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testületének 2009. 
március 31-én de. 10 órakor megtartott – rendkívüli – üléséről. 
 
 
Jelen vannak:Jelen vannak:Jelen vannak:Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív alapján képviselő-testületi tagok, 
     Vincze András címzetes főjegyző, 
     Baloghné Kiss Judit közgazd. ir. vez., 
     Dr. Horváth Edit hatósági ir. vez., 
     Kovács Tamás hatósági ir. vez. h., 
     Tóth Valéria oktatási referens, 
     Deme Nagyné Olajos Andrea pályázati referens, 
     Suhaj Enikő vidékfejlesztési menedzser, 
     Vass László intézményvezető, 
     a lakosság részéről kb. 20 fő, 
     Bácsi Lajosné jegyzőkönyvvezető 
 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László köszöntötte a képviselő-testület tagjait és a jelenlévőket. A jelenléti 
ív alapján megállapította, hogy Csonka István hiányzik, jelen van 17 képviselő, 
az ülés határozatképes, azt megnyitotta. 
 
Kiss SándorKiss SándorKiss SándorKiss Sándor alpolgármester az üléstermet elhagyta – jelen van 16 fő szavazó -, 
mivel a városban lévő vízhiány miatt tartott sajtótájékoztatón vett részt Béres 
László polgármester helyett. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László jegyzőkönyv-hitelesítőnek Nagy Judit személyében tett javaslatot, 
akit a képviselő-testület 15 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett – határozat 
hozatal nélkül – megválasztott. 
A napirendi pontokra a meghívó szerint tett javaslatot. 
 
VargánVargánVargánVargáné Sőrés Ilonaé Sőrés Ilonaé Sőrés Ilonaé Sőrés Ilona javaslata volt a 3./ és 4./ napirendi pontok sorrendjének 
felcserélése, mivel a bizottsági ülésen is az általa javasolt sorrendben történt a 
napirendek tárgyalása. 
 
 
AlföldAlföldAlföldAlföld----Lakatos GáborLakatos GáborLakatos GáborLakatos Gábor javaslata volt, hogy a 3./ és 4./ napirendi pont legyen az 1./ 
és 2./ napirendi pont. Indoka volt a szülők jelenléte. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László szavazásra tette fel az elhangzott módosító javaslatokat, amit a 
képviselő-testület 16 igen szavazattal – határozat hozatal nélkül – az alábbiak 
szerint fogadott el: 
 
1./ A Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola átszervezése 
 Előadó: Vargáné Sőrés Ilona OMISB elnök, Ölveti Lászlóné PB elnök, Fekete 

István GVB elnök, Tóth Valéria oktatási referens 
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2./ A dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 

átszervezése 
 Előadó: Vargáné Sőrés Ilona OMISB elnök, Ölveti Lászlóné PB elnök, Fekete 

István GVB elnök, Tóth Valéria oktatási referens 
 
3./ A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. által 

szabályozott személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások helyi 
szabályairól szóló rendelet-tervezet megtárgyalása 

 Előadó: Bezzegné Csákó Katalin SZCSEB elnök, Kovács Tamás hatósági 
ir.vez.h. 

 
4./ Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság által tárgyalt témák 
 Előadó: Fekete István GVB elnök, Deme Nagyné Olajos Andrea pályázati 

referens 
 
5./ Hajdúhadház Városi Önkormányzat fenntartásában működő óvodák felvételi 

körzethatárainak módosítása 
 Előadó: Vargáné Sőrés Ilona OMISB elnök, Tóth Valéria oktatási referens 
 
 

1./ A Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános 
Iskola átszervezése 

 Előadó: Vargáné Sőrés Ilona OMISB elnök, Ölveti 
Lászlóné PB elnök, Fekete István GVB elnök, Tóth 
Valéria oktatási referens 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László elmondta, hogy a témát összevont ülés keretében három bizottság 
tárgyalta - oktatási, pénzügyi, gazdasági -. Elsőként felkérte az oktatási bizottság 
elnökét a bizottsági vélemény ismertetésére. 
 
Vargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés Ilona elmondta, hogy a bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és 
5 igen szavazattal elfogadta az utólag kiadott, pontosított határozati 
javaslatokat, tagépület megszüntetése, felekezeti oktatás céljára történő 
hasznosítás, Bocskai iskola alapító okiratának módosítása, és elfogadásra 
javasolta a képviselő-testület felé. 
 
BérBérBérBéres Lászlóes Lászlóes Lászlóes László felkérte a Pénzügyi Bizottság elnökét a bizottsági vélemény 
ismertetésére. 
 
Ölveti LászlónéÖlveti LászlónéÖlveti LászlónéÖlveti Lászlóné elmondta, hogy a bizottság 4 fővel volt jelen az összevont 
bizottsági ülésen, és 3 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett fogadta el a 
határozati javaslatokat, de nem a kiadottnak megfelelően, mert azt kérték, hogy 
a beiratkozás adatainak ismeretében, és tanulói csoport számainak megnevezése 
nélkül. 
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Dr. Pataki AnitaDr. Pataki AnitaDr. Pataki AnitaDr. Pataki Anita jelezte, amennyiben a képviselő-testület úgy dönt, akkor kikerül 
a határozati javaslatból a tanulócsoportok száma. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László felkérte a gazdasági bizottság elnökét a bizottsági javaslat 
ismertetésére. 
 
Fekete IstvánFekete IstvánFekete IstvánFekete István elmondta, hogy a gazdasági bizottság 4 igen szavazattal 
elfogadásra javasolta a határozati javaslatban foglaltakat. 
 
Béres LászBéres LászBéres LászBéres Lászlólólóló kérte a képviselőket tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket a 
napirenddel kapcsolatosan. 
 
Hortó JózsefHortó JózsefHortó JózsefHortó József a jelenlévő szülőkre tekintettel kérte az oktatási bizottság elnökét, 
adjon tájékoztatást az iskola átszervezéséről. 
 
Vargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés Ilona jelezte, hogy a jelenlegi napirendben a Bocskai iskola 
átszervezéséről döntenek, a szülők pedig a Földi iskola átszervezése miatt 
vannak itt, ami a következő napirendben kerül megtárgyalásra. Elmondta, hogy 
a határozati javaslatból kikerülhet az a mondat, amire a pénzügyi bizottság 
elnöke utalt, de szerinte az semmit nem fog behatárolni, mert a szakvélemény 
alapján látják, hogy melyik iskolában mennyi férőhely van. Pedagógus 
elbocsátást nem terveznek, sőt fejlesztés lesz, mert ezeknek a gyerekeknek az 
oktatását meg kell oldani.  
 
Bernáth BálintBernáth BálintBernáth BálintBernáth Bálint vélemény volt, hogy a CKÖ elnöke felvetésével azt szerette volna 
megtudni, hogy a Kossuth úti iskolából kikerülő gyerekek melyik iskolába fognak 
kerülni, mert a Kossuth úti iskolából minden gyerek ki fog kerülni. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László a vitát lezárva szavazásra tette fel a határozati javaslatot azzal az 
elhangzott módosítással együtt, hogy a tanulócsoport számok ne kerüljenek 
meghatározásra.  
 
A képviselő-testület a határozati javaslatot a módosítással együtt 15 igen 
szavazattal 1 tartózkodás mellett elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
 

57/2009.(III.31.)HÖ sz. határozat57/2009.(III.31.)HÖ sz. határozat57/2009.(III.31.)HÖ sz. határozat57/2009.(III.31.)HÖ sz. határozat 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete úgy 
határozott, hogy a Bocskai István Két Tanítási Nyelvű 
Általános Iskola Kossuth utcai tagépületét 2009. július 1-el 
megszünteti.  
 
A tagépületben lévő 8 tanulócsoport előreláthatólag – a 
beiratkozás adatainak ismeretében a –két általános iskolában 
kerül elhelyezésre. 
 
Az intézmény vezetői saját hatáskörben döntenek arról, 
hogyan szervezik át az osztályokat. Az esélyegyenlőség 
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biztosítása szempontjából nem hagyhatják figyelmen kívül a 
halmozottan hátrányos helyzetű tanulók arányos elosztását.  
 
Határidő: 2009. augusztus 31. 
Felelős: Béres László polgármester 
              Vincze András címzetes főjegyző 
              Vass László igazgató 
              Hajdu Marianna igazgató 
 

 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László szavazásra tette fel az önkormányzat vagyonrendeletének 
módosítására vonatkozó határozati javaslatot. 
 
A képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadta és 
meghozta az alábbi határozatot: 
 

58/2009.(III.31.)HÖ sz. határozat58/2009.(III.31.)HÖ sz. határozat58/2009.(III.31.)HÖ sz. határozat58/2009.(III.31.)HÖ sz. határozat 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete úgy 
határozott, hogy az önkormányzat vagyonrendeletének 
megfelelően az épületek – Kossuth u. 3. sz., Kazinczy u. 2. sz. - 
felekezeti oktatás céljára történő hasznosításáról a további 
intézkedéseket elő kell készíteni. 
 
Felhatalmazza a polgármestert a határozat szerinti 
intézkedések előkészítésére. 
 
Határidő: 2009. május 31. 
Felelős:    Béres László polgármester 

 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László szavazásra tette fel az iskola alapító okiratának módosítására 
vonatkozó határozati javaslatot az előterjesztésnek megfelelően. 
 
A képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadta és 
meghozta az alábbi határozatot: 
 

59/2009.(III.31.)HÖ sz. hatá59/2009.(III.31.)HÖ sz. hatá59/2009.(III.31.)HÖ sz. hatá59/2009.(III.31.)HÖ sz. határozatrozatrozatrozat 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete úgy 
határozott, hogy a Bocskai István Két Tanítási Nyelvű 
Általános Iskola Kossuth utcai tagépületének 2009. július 1-
vel történő megszüntetése miatt a Bocskai István Két 
Tanítási Nyelvű Általános Iskola alapító okiratát a mellékelt 
módosítással egységes szerkezetben elfogadja.  

 
Az új alapító okirat 2009. július 01. napjával lép hatályba, 
mellyel egyidejűleg az intézmény alapító okiratát szabályozó 
197/2008.(IX.29.) HÖ. számú határozat hatályát veszíti. 
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Felkéri az intézmény vezetőjét, hogy az intézmény 
szabályzataiban a változásokat vezesse át. 
 
Határidő: 2009. augusztus 31. 
Felelős: Béres László polgármester 
              Vincze András címzetes főjegyző 
              Hajdu Marianna igazgató 
 
 

59/2009. (III. 31.) HÖ. sz. határozat  melléklete 
    

ALAPÍTÓ OKIRAT 

 
1. 1. 1. 1. Az intézmény elnevezése:Az intézmény elnevezése:Az intézmény elnevezése:Az intézmény elnevezése:  Bocskai István Két Tanítási Bocskai István Két Tanítási Bocskai István Két Tanítási Bocskai István Két Tanítási 

Nyelvű Általános Iskola Nyelvű Általános Iskola Nyelvű Általános Iskola Nyelvű Általános Iskola     
    székhelye:       4242Hajdúhadház,  
                                                                                      Szilágyi Dániel u. 2-4. 
    székhelyen kívüli egységei:    4242Hajdúhadház,  
                                                                                     Szilágyi D.u. 2-4. 
                                                                                     Rákóczi u. 50. 
   OM azonosítója:       038856 
    polgári jogi formája:      önálló jogi személy 
 
2. 2. 2. 2. Az intézmény típusa:Az intézmény típusa:Az intézmény típusa:Az intézmény típusa:  többcélú intézmény (két    

tanítási nyelvű képzést is 
folytató általános iskola és  

                                                                                      gyógypedagógiai nevelési-
oktatási intézmény)  

    Évfolyamok száma:       8 
          
3. 3. 3. 3. A felvehető maximális tanulói létA felvehető maximális tanulói létA felvehető maximális tanulói létA felvehető maximális tanulói létszám:szám:szám:szám:   általános iskola: 770 fő 
        Gy.p.ált.isk..      160 fő 
4. 4. 4. 4. Alapító szerv neve:Alapító szerv neve:Alapító szerv neve:Alapító szerv neve:     Hajdúhadház Községi 
                                                                                     Önkormányzat (1906) 
    fenntartó neve, címe:     Hajdúhadház Városi  
        Önkormányzat 
  
 4242 Hajdúhadház, Bocskai 

tér 1. 
    felügyeleti szerv neve:      Hajdúhadház Városi  
 Önkormányzat képviselő-

testülete 
5.5.5.5. Ellátandó alaptevékenység:Ellátandó alaptevékenység:Ellátandó alaptevékenység:Ellátandó alaptevékenység:  
    (KSH által kiadott gazdasági TEÁOR-ban meghatározott szakágazati 
besorolás.) 
 
 száma    megnevezése 
 852010              alapfokú oktatás 
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 80121-4  alapvető szakfeladat   általános iskolai nappali rendszerű nevelés, 
                                                               oktatás 
                                                               -célnyelvi előkészítést nem igénylő két 

tanítási nyelvű és emelt szintű általános 
iskolai oktatás 

                                                                ( célnyelv: magyar-angol-német) 
                                                               -emelt szintű informatikai oktatás 
                - hátrányos helyzetű tanulók felzárkóztató  
        oktatása 
 - nemzeti, etnikai kisebbséghez tartozó    

tanulók kisebbségi program szerinti 
nevelése, oktatása magyar nyelven 

      - képességkibontakoztató és integrációs  
        felkészítés 
      - bejáró tanulók ellátása 
  
       80122-5  szakfeladat           Sajátos nevelési igényű tanulók nappali 

rendszerű általános iskolai nevelése, 
oktatása/SNI-a, SNI-b /    

    
92.�-� Tanulmányi kötelezettségüket a rehabilitációs bizottság 

szakvéleménye alapján magántanulóként teljesítők, valamint nem 
sajátos nevelési igényű,  orvosi igazolás alapján tanulmányaikat 
magántanulóként folytató gyermekek, tanulók , akiknek az iskola 
legalább heti nyolc tanítási óra egyéni felkészítést biztosít. 

b) Gyógypedagógiai nevelésből visszahelyezett tanulók (a sajátos nevelési igény 
megszűnt). 
c) a testi, érzékszervi, középsúlyos értelmi fogyatékos, autista, halmozottan 

fogyatékos sajátos nevelési igényű  tanulók . 
d) a beszédfogyatékos, enyhe értelmi fogyatékos, a megismerő funkció vagy a 

viselkedés fejlődésének organikus okokra visszavezethetően tartós és súlyos 
rendellenessége miatt sajátos nevelési igényű  tanulók . 
e) a megismerő funkció vagy a viselkedés fejlődésének organikus okokra vissza 

nem vezethetően tartós és súlyos rendellenessége miatt sajátos nevelési igényű 
tanulók, 
-beilleszkedési, tanulási, magatartási nehézséggel küzdő tanulók esetén. 

      
 80511-3 szakfeladat  napköziotthoni és tanulószobai ellátás 

80521-2 szakfeladat  pedagógiai szakszolgálat 
(gyógytestnevelés, logopédia, 
továbbtanulási-pályaválasztási 
tanácsadás) 

 80591-5 szakfeladat  oktatási célok és egyéb feladatok 
(könyvtár, iskolaotthon) 

 55232-3 szakfeladat  iskolai intézményi étkeztetés 
 55.241-1 szakfeladat  munkahelyi vendéglátás 

92.403-6 szakfeladat  diáksport tevékenység 
80123-6                                        általános iskolai felnőttoktatás 
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                                                     máshová nem sorolt felnőtt és egyéb 
                                                     oktatás 
                                                     egyéb tanfolyami oktatás 
                                                     vizsgáztatás 
                                                     általános  képzési célú  felnőttoktatás  

 
6. 6. 6. 6. Az intézmény vállalkozó tevékenységet neAz intézmény vállalkozó tevékenységet neAz intézmény vállalkozó tevékenységet neAz intézmény vállalkozó tevékenységet nem folytathat.m folytathat.m folytathat.m folytathat.    
    
7. A feladatellátást szolgáló vagyon: 7. A feladatellátást szolgáló vagyon: 7. A feladatellátást szolgáló vagyon: 7. A feladatellátást szolgáló vagyon: a korlátozottan forgalomképes törzsvagyon 
tárgyai közül az önkormányzati tulajdonban lévő vagyonkataszteri nyilvántartás 
szerint a Szilágyi D.u. 2-4.sz. ( hrsz.: 10775), és a Rákóczi u..50.sz. ( hrsz.: 11229) 
alatti ingatlanok. 
    
8. 8. 8. 8. Az intézmény vagyonkezelése:Az intézmény vagyonkezelése:Az intézmény vagyonkezelése:Az intézmény vagyonkezelése: A működés, az alap- és az azzal összefüggő 
tevékenységek ellátásának tárgyi feltételeként az önkormányzat vagyonáról és a 
vagyonnal való gazdálkodás szabályairól szóló 3/2006.(I.24.)HÖ. sz. rendelet 8.§-a 
alapján az intézmény SZMSZ-ében felsorolt önkormányzati tulajdonú ingatlan 
vagyonkezelője. 

 
9. 9. 9. 9. Tevékenységének forrása:Tevékenységének forrása:Tevékenységének forrása:Tevékenységének forrása: Hajdúhadház Városi Önkormányzat 
költségvetéséből nyújtott támogatás és az intézmény saját bevétele. 
    
10. 10. 10. 10. Gazdálkodási jogköre: Gazdálkodási jogköre: Gazdálkodási jogköre: Gazdálkodási jogköre: Az intézmény részben önállóan gazdálkodó, 
előirányzatai felett teljes jogkörrel rendelkező költségvetési szerv, melynek 
pénzügyi, gazdasági feladatait a Hajdúhadház Városi Önkormányzat 
Városgondnoksága, mint önállóan gazdálkodó költségvetési szerv látja el. 
    
11. 11. 11. 11. Az intézmény vezetőjének kinevezése:Az intézmény vezetőjének kinevezése:Az intézmény vezetőjének kinevezése:Az intézmény vezetőjének kinevezése: Az intézmény egyszemélyi felelős 
vezetője az intézményvezető. Az intézményvezető kinevezéséről pályázat útján – 
a munkahelyi érdekképviseleti szervezet/ek véleményének kikérése után – a 
képviselő-testület dönt, illetve gyakorolja a munkáltatói jogokat. Az egyéb 
munkáltatói jogkör gyakorlója Hajdúhadház Városi Önkormányzat 
Polgármestere. 
 
Hajdúhadház, 2009-03-31. 
 
 
     Vincze András sk.       Béres László sk. 
     címzetes főjegyző        polgármester 
 
 

 
2./ A dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú 

Művészetoktatási Intézmény átszervezése 
 Előadó: Vargáné Sőrés Ilona OMISB elnök, 

Ölveti Lászlóné PB elnök, Fekete István GVB 
elnök, Tóth Valéria oktatási referens 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
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Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László elmondta, hogy ezt az előterjesztést is megtárgyalta a három 
bizottság, elsőként átadta a szót az oktatási bizottság elnökének. 
 
Vargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés Ilona elmondta, hogy a bizottságok ezt az előterjesztést is 
alaposan megtárgyalták, s megpróbálták a legjobb megoldást megtalálni, ami a 
város, de elsősorban a gyerekek érdekét szolgálja. Leszögezte, hogy egy évig beteg 
volt, s az idő alatt a város képviselő-testülete hozott egy olyan döntést egyhangú 
igen szavazattal, melyben a Földi iskola Szabó Gábor úti épületét egy 
pályázathoz önerőként felajánlotta. Ez a pályázat a családsegítő szolgálat 
mikrotérségi családsegítő szolgálattá való átszervezéséről szól, s mivel az új 
feltételeknek már a jelenlegi épületben nem tud megfelelni, ezért a pályázati 
önrészként a családsegítő szolgálat épületeként a Szabó Gábor úti iskola került 
beadásra. Még nincs információ arról, hogy ez a pályázat nyert, vagy nem. A 
bizottság nem kívánt döntést hozni arról, hogy a Szabó Gábor úti épülettel mi 
legyen. Az oktatási szakértő október óta dolgozott azon mind a két intézményt 
illetően, hogy a gyerekeket évfolyamonként, osztályonként hogyan lehet 
elhelyezni, és kiszámolta, hogy Hajdúhadházon a gyereklétszám úgy alakul, hogy 
a két nagy iskolába az összes gyerek elhelyezhető. Az általános iskolai oktatás a 
sajátos nevelési igényű tanulóknak a Rákóczi úti épületben megmarad. 
Amennyiben a Kossuth úti épület átadásra kerül felekezeti oktatás céljára, az 
színesíteni fogja az oktatási palettát, s aki világnézetileg elkötelezett, s egyházi 
felekezeti oktatásban szeretné, hogy részesüljön a gyermeke, lehetőség nyílik rá, 
oda is közel 200 gyerek járhat. Kitért a költségvetési megszorításokra, ami a 
2009-es központi költségvetési normatívák miatt nyomasztja az önkormányzatot, 
mivel az oktatást az állam nem finanszírozza le, csak kb. 50%-áig, a többit az 
önkormányzatoknak saját erőből kell hozzá tenniük. A város ezt a saját erőt nem 
tudja helyi adóból fedezni, az oktatás finanszírozásához évek óta pedagógusokat 
bocsát el. Ezt mindenképpen szeretné megakadályozni, s a bizottság is. A Szabó 
Gábor úti épületben a szakértő vizsgálata alapján az odajáró gyerekek – négy 
osztály – elhelyezhetőek a főépületben úgy, hogy a gyermekeknek az iskolai 
feltételei még jobbá válnak, mivel ott tornaterem is áll a rendelkezésükre. 
Felhívta képviselőtársai figyelmét a 3-as számú anyagnak a Földi iskolával 
foglalkozó részében a létszámokra, hogy melyik évfolyamon melyik osztályban 
hányan lesznek, mert a tényleges osztálylétszámok alakulása a napi oktatást 
illetően, kb. 60%. A gyerekek elosztását igazgató úr saját hatáskörben az 
osztályok szervezése során a szakértői vizsgálat alapján meg tudja oldani, hogy 
úgy kerüljenek elhelyezésre, hogy ne sérüljön a többségi érdek sem, és ezeknek a 
gyerekeknek az érdeke sem. A szakértő részletesen leírta, hogyan lehet 
elhelyezni ezeket a gyerekeket az iskolában. Azon vannak, hogy tovább segítsék 
az intézményt azzal, hogy pedagógus elvonás ne legyen, valamint fejlesztő 
pedagógusokat és egyéb pedagógiai asszisztenseket alkalmazzanak. A bizottsági 
ülésen felvetődött, hogy a Szabó Gábor úti épület semmiképpen nem lehet a 
családsegítő központja. Az oktatási bizottságnak nem hatásköre és nem feladata 
eldönteni azt, hogy a Szabó Gábor úti épülettel mi legyen, csak javaslatot 
szeretnének tenni vizsgálat után, mert Hajdúhadházon óvoda hiány van, és a 
Szabó Gábor úti épület ideális lenne óvodának, de még bölcsődének is. 
Tudomásuk van arról, hogy a Földi iskolában zsúfoltság és tanterem hiány fog 
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kialakulni, ezért azt is javasolták, hogy a Földi iskolának a beépítetlen tetőtere 
kerüljön beépítésre. Ezzel a döntéssel városban három helyre koncentrálnák az 
általános iskolai oktatást, mindenkinek rendelkezésére fog állni tornaterem, s 
ezzel egy jobb oktatást tudnak biztosítani minden gyerek számára. Az oktatási 
bizottság a határozati javaslatokat 5 igen szavazattal elfogadta és a képviselő-
testületnek elfogadásra javasolta.  
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László felkérte a pénzügyi bizottság elnökét, majd a gazdasági bizottság 
elnökét a bizottsági vélemények ismertetésére. 
 
Ölveti LászlÖlveti LászlÖlveti LászlÖlveti Lászlónéónéónéóné elmondta, hogy a pénzügyi bizottság jelenlévő 4 tagja 3 igen 
szavazattal 1 tartózkodás mellett elfogadta. 
 
Fekete IstvánFekete IstvánFekete IstvánFekete István elmondta, hogy a gazdasági bizottság a határozati javaslatokat 4 
igen szavazattal elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek. 
 
BBBBernáth Bálinternáth Bálinternáth Bálinternáth Bálint az oktatási bizottság elnöke által elmondott miatt kérdése volt, 
hogy a Földi iskola tetőtérbeépítés megvalósulásáig a gyerekek továbbra is ott 
maradnak e a Szabó Gábor úti iskolában. 
 
Vargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés Ilona a kérdésre válaszolva elmondta, hogy az elhelyezési 
gondokat meg kívánják oldani, de képviselőtársa nem jól értette az általa 
elmondottakat, mert ezen az ülésen kell határozni az iskola átszervezéséről. A 
város és gyerekek érdeke miatt is meg kell hozniuk ezt a döntést. A szakérő 
megvizsgálta, s a gyerekeket el lehet helyezni, a tetőtér beépítésével csak egy 
jobb elhelyezést szeretnének, mert a csoportbontásokhoz nem áll rendelkezésre 
elegendő terem, mivel a csoportbontások miatt – nyelvi órák, informatikai 
oktatás -, a magasabb szintű oktatáshoz több tanteremre lesz szükség. Az 
egyháztól május végéig kapják meg azt a 20 millió forintot, amit az óvodáért fizet 
az önkormányzatnak. Az önkormányzatnak az út a munkához közmunka 
program keretében 800-900 embernek kell munkát adnia. Szerinte a 
Városgondnokság szervezésében a kész tervek alapján anyagköltségen meg kell 
csinálni a tetőtér beépítést. 
 
Bernáth BálintBernáth BálintBernáth BálintBernáth Bálint továbbra is annak a véleményének és javaslatának adott hangot, 
hogy a Szabó Gábor úti iskolában továbbra is maradjanak ott a gyerekek, míg a 
tetőtér beépítését meg nem tudják valósítani.  
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László Bernáth Bálint képviselőtársa felé jelezte, hogy előző nap még nem 
ez volt a véleménye. 
 
Bernáth BálintBernáth BálintBernáth BálintBernáth Bálint elmondta, hogy a Szabó Gábor úti iskola megszüntetését 
támogatja, de véleménye volt, hogy a tetőtér beépítésének megvalósulásáig a 
gyerekek maradjanak ott.  
 
BBBBéres Lászlóéres Lászlóéres Lászlóéres László jelezte, hogy az átszervezés kimondása után a gyerekek még 
továbbra is oda fognak járni, csak az új tanévtől kerülnek be a központi épületbe. 
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Bernáth BálintBernáth BálintBernáth BálintBernáth Bálint kérte hallgassák meg a CKÖ elnökének javaslatát. 
 
Fekete LászlónéFekete LászlónéFekete LászlónéFekete Lászlóné emlékeztetett arra a képviselő-testületi határozatra, melyben 
úgy döntöttek, hogy a Szabó Gábor úti épület átadásra kerül a családsegítő 
szolgálat részére, amennyiben nyerni fog az a pályázat, amelyhez önerőként 
került felajánlásra. Ezt a döntést utólag elhamarkodottnak tartotta. Említést tett 
még arról is, hogy van egy bírósági végzés, ami szerint be kell integrálni a 
gyerekeket, de szerinte nem azonnal, hanem fokozatosan kell őket behozni a 
központi épületbe. Jelezte, hogy nem az ellen vannak, hogy bekerüljenek a 
gyerekek, s nem arról van szó, hogy nem akarnak bejönni, de tudomásul kell 
venni, és figyelembe kell venniük, hogy a Földi iskolában milyen tanulócsoportok 
vannak kialakítva. A szakértő ugyan leírta, hogy a kerámia termet szüntessék 
meg, s abból is egy 16-20 fős tanulócsoportot alakítsanak ki, de akkor kérdésként 
felmerül, hogy mi lesz a művészeti oktatással, szerinte ahhoz nem lehet nyúlni. 
Elmondta, csak abban az esetben tudja ezt elfogadni, s ennek a véleményének a 
bizottsági ülésen is hangot adott, ha a zöld épülettel pályázik a Földi iskola, s azt 
meg is nyeri, s megfelelő tanuló csoportokat tudnak kialakítani, vagy az egyház 
amennyiben kifizeti óvodát, azt a 20 millió forintot ráköltik a Földi iskolára 
tanterem bővítésre. Azt, hogy a Szabó Gábor úti iskolából is bejönnek a gyerekek, 
valamint a Kossuth úti épületből is kerülnek át, nem látta hova tesznek ennyi 
gyereket. Tudomása szerint 26 fős osztálylétszám fölött az oktatási hivataltól 
engedélyt kell kérni, s az engedély mellé csatolni kell a szülői nyilatkozatot, a 
diák önkormányzat egyetértését, valamint a pedagógus szakszervezet 
egyetértését. A gyűléseket minden szinten megtartották, s tájékoztatott, hogy ezt 
mindenki ellenezte. Szerinte ebben nagyon okos döntést kell hozniuk, nem lehet 
elhamarkodni, mert nem tudják a gyerekeket hová behozni. Csak az általa 
elmondottak szerint tudja támogatni. 
 
Hortó JózsefHortó JózsefHortó JózsefHortó József nem értett egyet a képviselő asszonnyal, mivel idehívta a szülőket 
azzal az indokkal, hogy a Szabó Gábor úti iskolát meg kell szüntetni. Véleménye 
volt, hogy azt a papírt, amit a szülők kaptak nem lett volna szabad kiküldeni, ezt 
a gondot házon belül kellene megoldani, s közben azt mondja a képviselő asszony, 
hogy nincs lehetőség arra, hogy a gyerekeket bevigyék a központi épületbe. Azért 
kért szót, s hogy megvédje az önkormányzatot, valamint az intézményeket a 
szülőktől. Elmondta, hogy a cigány szülőkkel felvette a kapcsolatot, s 
amennyiben hozzájárulnak, ahhoz, hogy tájékoztassa a képviselő-testületet, azt 
megteszi a szülők nevében. Kérése volt, hogy egy jelenlévő szülő kaphasson szót. 
Kérdése volt, hogy mi a jobb az önkormányzatnak, az hogy ez a 40 gyerek 
bekerüljön, vagy pedig az, hogy ott maradjon. Szerinte meg kell azt oldani, hogy 
a gyerekek bekerüljenek tekintettel a bírósági ítéletre is. Ezt elmondták a 
bizottsági ülésen is, s a CKÖ véleményét meg is köszönték. Nem értette, most 
miről tárgyalnak. Sajnálatát fejezte ki, amiért eljutottak oda, hogy azt a z iskolát 
meg kell szüntetni, a CKÖ megtesz mindent annak érdekében, hogy a szülőket 
meggyőzze ennek helyességéről, de csak abban az esetben tudnak segíteni az 
önkormányzatnak, amennyiben ez az iskola óvodaként, vagy bölcsődeként fog 
tovább működni. Férőhely hiány van az intézményekben, sok gyereket nem 
tudnak elhelyezni az óvodákban és a bölcsődében, itt a lehetőség, hogy egy ilyen 
intézményt ne a családsegítőnek adják oda, hanem kapja meg a lakosság a 
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gyerekek elhelyezése érdekében. Megbeszélte a szülőkkel, járuljanak hozzá 
ahhoz, hogy a gyerekek a 2009/2010 tanévet ne a Szabó Gábor úti iskolába 
folytassák, mivel az igazgató úr is kijelentette, ha beépítésre kerül a tetőtér, 
akkor a gyerekeket el tudják helyezni. Tudja, hogy ezeknek a cigány gyerekeknek 
nehéz lesz beilleszkedni, de a szülők beleegyeztek abba, amennyiben a CKÖ is 
úgy ítéli meg, akkor már a következő tanévben a központi épületbe járjanak. 
Kérték azt is, hogy a CKÖ-nek lehessen javaslata abban, hogyan történjen a 
gyerekek elosztása. El kívánják kerülni azt a helyzetet, hogy a magyar szülők 
elvigyék gyerekeiket, ezért is szeretnének együttműködni. Kérte szem előtt 
tartani, hogy a Szabó Gábor úti iskola maradjon meg óvodának, vagy 
bölcsődének. 
 
Fekete LászlónéFekete LászlónéFekete LászlónéFekete Lászlóné az elhangzottakra reagálva arról tájékoztatott, hogy ebben a 
témában a szülőket összehívták a Földi iskolába, ahol a CKÖ elnöke részéről ott 
is elhangzott, hogy ne szűnjön meg a Szabó Gábor úti iskola, amit részükről is 
megerősítettek. A bírósági végzés szerint mindenképpen be kell integrálni a 
gyerekeket előbb-utóbb, a szülők ott ezt tudomásul is vették, s most az a kérdés, 
hogy hová helyezzék el a gyerekeket, tudnak-e megfelelő tanulócsoportot 
kialakítani a központi épületben, el tudják- e helyezni őket. Erre kell a megoldást 
keresni, vagy pedig úgy döntenek, hogy a 2010/2011-es tanévben még ott 
maradnak a gyerekek, s keresik a megoldást az elhelyezésükre. Az iskola 
rezsiköltsége mindössze 1.988 ezer forint. Pedagógus leépítésről nem beszélnek, 
mert a pedagógusokat meg akarják tartani, ezt a Földi iskola éves költségvetése 
tartalmazza. A testületnek most az a feladata, arról kell döntenie, hogy hogyan 
tudják a helyiséget, a tanulócsoportokat kialakítani a központi épületben. 
 
Hortó JózsefHortó JózsefHortó JózsefHortó József kérte az eljegyző asszonyt ő mondja el, hogy melyik a jobb megoldás 
az önkormányzatnak, a városnak, az oktatást figyelembe véve, a szülőket 
megkérdezve, hogy a 2009/2010, vagy a 2010/2011 tanévben kerüljenek be a 
gyerekek. A CKÖ ennek megfelelően támogatja a döntést.  
 
Dr. Pataki AnitaDr. Pataki AnitaDr. Pataki AnitaDr. Pataki Anita az alábbiakat mondta el: a pereskedés a gyermekért alapítvány 
jóvoltából majdcsak két évig tartott, s most úgy tűnik, hogy ismételt pereskedésre 
kerül sor. Március 23-án érkezett egy levél, mely azt tartalmazza, hogy egy két 
évvel ezelőtt felfüggesztett eljárást tovább fognak folytatni, s nem a bíróság, 
hanem az Egyenlő Bánásmód Hatóság, szintén ugyanabban a témakörben, 
amiben a per megindult. Ez azt jelenti, amennyiben ebben a szegregált épületben 
– Szabó Gábor úti iskola – a 2009/2010-es tanévben sem lesz változtatás, hiszen a 
Legfelsőbb Bíróság ítélete arról szól, hogy ez egy szegregált épület, továbbra is 
gyermekek vannak, akkor ez a per sajnos ismét pervesztességgel fog járni a város 
számára, ami nyilván senkinek sem érdeke. Magánvéleményként elmondta, hogy 
a gyerekeknek nem hátrány, ha a főépületbe járnak iskolába. A szakértő 
véleményét megalapozottnak tartotta, mivel az összevonásokkal a gyerekek 
elhelyezése jelenleg is megoldott, de az is igaz, amit a képviselő asszony mondott, 
hogy nem igazán kényelmes. Meg kellene keresni azt a lehetőséget, amivel a 
gyerekek kényelmes elhelyezése biztosítható. Ez nem jelenti azt, hogy az 
elhelyezés kicsit kényelmetlenebbül nem hajtható végre, ha a képviselő-testület 
úgy dönt, hogy nem kívánja tovább folytatni ezt a folyamatos pereskedést, hanem 
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végrehajtja a Legfelsőbb Bíróság döntését, s annak megfelelően a Szabó Gábor 
úti épületben bírói kötelezettség végrehajtásaként 2009/2010-ben már indít 
gyermekcsoportokat. Kérte a szülőket, hogy kellő türelemmel próbálják kivárni 
azt az időszakot, amíg a képviselő-testület megpróbálja megtalálni az optimális 
megoldást a gyerekek megfelelő elhelyezésére. Azt is kérte, vegyék figyelembe, 
hogy egy ilyen peren már túl vannak, s még egyet nem szeretne a város. 
Emlékeztetett, hogy annak idején a szülők kérése volt az, hogy a gyerekek ne 
kerüljenek a Szabó Gábor úti iskolába beiskolázásra, azért indult a per, hogy a 
gyerekek a Szabó Gábor úti iskolából a központi épületbe bekerülhessenek. 
Megértik, hogy közben változtak az elképzelések, de közben egy ítélet született, 
amit végre kell hajtani.  
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László elmondta, hogy az aljegyző asszony által ismertetett, az Egyenlő 
Bánásmód Hatóságtól érkezett levelet március 27-én kapták meg, amit 
ismertetett (mellékelve). Egy ilyen levél után tudják, hogy ennek az iskolára és 
önkormányzatra nézve is jogkövetkezményei lesznek. Ez a folyamat elindult, 
megállítani nem lehet. A levélben leírtakkal nem értett egyet, de a levél és a 
bírósági ítélet kapcsán nem tudnak mást csinálni, mint tudomásul veszik. Ez a 
téma ezért van erőltetve, mert ennek komoly jogkövetkezményei lehetnek.  
 
AlföldiAlföldiAlföldiAlföldi----Lakatos GáborLakatos GáborLakatos GáborLakatos Gábor módosító javaslata volt, hogy a 64/2008.(IV.27.)HÖ sz. 
határozatot, mely azt tartalmazza, hogy a Szabó Gábor úti iskolát átadják a 
családsegítő szolgálatnak, helyezzék hatályon kívül, s hozzanak arról egy 
határozatot, hogy a Szabó Gábor úti iskola épülete továbbra is oktatási 
intézmény marad. Véleménye volt, hogy a családsegítő szolgálatnak a város 
központjában keressenek helyet. Említést tett arról, hogy a Bocskai iskola volt 
igazgatóhelyettese az akkori képviselő-testület ellenére tette meg azt, hogy a 
Kossuth úti iskolába csoportosította össze a cigánygyerekeket, amit 17 év után 
ennek a testületnek kell megszüntetnie. A szakértői vélemény alapján, amiben 
azt írta, hogy a gyerekek elhelyezéséről a bírósági ítélet határidőt nem jelölt meg, 
a 2009/2010-es tanévben a gyerekek ott maradhatnának a Szabó Gábor úti 
iskolában. Ésszerű megoldásnak tartotta, hogy az egyház által kifizetendő 20 
millió forintból 3 hónap alatt kerüljön megoldásra a Földi iskola bővítése, és 
akkor szeptembertől a gyerekek átmehetnek a központi épületbe. Fontosnak 
tartotta az önkormányzat részére a szülői nyilatkozatok beszerzését, melyben a 
szülők kinyilatkozzák, hogy semmilyen kártérítést nem kérnek, s ezzel 
elindulhat egy igazi oktatás Hajdúhadházon. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László felhívta képviselőtársa figyelmét, hogy ismertetésre került az 
Egyenlő Bánásmód Hatóság levele, valamint arra, hogy a jogerős bírósági 
ítélettel nem lehet szembe menni. Elmondta, hogy ennek az ülésnek nem témája 
eldönti azt, hogy a Szabó Gábor úti iskola épületével mi legyen, ennek eldöntése 
egy következő feladat lesz.  
 
AlföldiAlföldiAlföldiAlföldi----Lakatos GáborLakatos GáborLakatos GáborLakatos Gábor ismételten kérte kerüljön megoldásra a 3 osztály 
problémája, és szeptemberig kerüljön sor a bővítésre, valamint a Szabó Gábor úti 
iskola maradjon meg oktatási célokra. Elmondta, hogy nem az ellen van, amit a 
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Legfelsőbb Bíróság hozott, hanem azt szeretné megértetni, hogy meg kell 
szüntetni azt, amit a korábbi iskolavezetők tönkre tettek.  
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László elmondta, a szakértő leírta, hogy elhelyezhetők a gyerekek. Azt kell 
megnézni, hogy milyen formában, valamint még ezután derül ki az egyházi 
oktatásra jelentkezők száma. Az emlegetett 20 millió forint közvetlen 
felhasználásával nem értett egyet, szerinte azt pályázatba kell beépíteni, s azt 
úgy kell felhasználni, hogy a 20 millió forintból 200 millió forintos fejlesztést 
lehessen elérni. Ez lehet óvoda-, iskola-, bölcsődebővítés. Nem tartotta racionális 
felhasználásnak, hogy megkapják a 20 millió forintot, s az gyorsan beépítésre 
kerül.  
 
Bezzegné Csákó KatalinBezzegné Csákó KatalinBezzegné Csákó KatalinBezzegné Csákó Katalin az elhangzott hozzászólások arról szóltak, hogy a Szabó 
Gábor útról bejönnek a gyerekek, a Kossuth úti épületből is szét lesznek osztva a 
gyerekek a két iskolába, ami osztályösszevonásokkal és osztálylétszámok 
maximálásával jár, s hogy beférnek a gyerekek. Arról azonban még nem esett 
szó, hogy ezeket a gyerekeket tanítani kellene, oktató nevelőmunkának kellene 
folyni az iskolában. Az osztályában már most - 25 fő – az órának az egyharmada 
fegyelmezéssel telik el. Kérte ne felejtse el senki, hogy iskoláról beszélnek. 
Felolvasta az előterjesztés 9. oldalának első bekezdését, s elmondta, hogy 
szerinte ennek az összevonásnak a megvalósulása után az ismertetett törvény 
nem kerül betartásra. 
 
Rostás ZsigmondRostás ZsigmondRostás ZsigmondRostás Zsigmond szerinte a bírósági határozat nem azt mondja ki, hogy a Szabó 
Gábor úti iskolát fel kell számolni, hanem azt, hogy ott egy integrált oktatást kell 
megvalósítani. Azt írja le, hogy hátrányos megkülönböztetés van, és jogellenesen 
tanítják a gyerekeket. Nem az épülettel van baj. Nem értette, miért nem lehet 
visszaállítani azt a helyzetet, ami az ő idejében is volt, mivel abba az iskolába 
járt vegyes osztályba, hogy maradjon meg az épület oktatási intézménynek, csak 
vegyes osztályokkal működjön. Lehetne bővíteni az iskolát tornateremmel. Nem 
kellene megkülönböztetést tenni, ott is normál oktatásnak kellene folynia, s a 
környéken lakó gyerekek járhatnának oda. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László emlékeztette képviselőtársát az első fokú bírósági tárgyalásra, 
amikor filmet is vetítettek a Szabó Gábor úti iskoláról, s kaptak miatta hideget-
meleget. Egyet értett azzal, hogy a képviselőtársa iskoláskora sokkal 
nyugodtabb, kiegyensúlyozottabb idő volt, rend és fegyelem volt az iskolában, 
betartotta mindenki a törvényt, s nem támasztottak olyan igényeket a különböző 
hatóságok, mint amit most, akár az ÁNTSZ, tűzoltóság, vagy bármelyik 
szakhatóság. Most olyan elvárások vannak, mint a fejlettebb nyugati 
államokban, de ahhoz senki nem ad pénzt.  
 
Rostás ZsigmondRostás ZsigmondRostás ZsigmondRostás Zsigmond elmondta, hogy az igazgató úr előző nap felvázolta, hogy 
fokozatosan megoldható a gyerekek bevitele. A bíróság nem azt írta le, hogy 
azonnal kell végre hajtani, hanem fokozatosan, ahogy a lehetőség engedi. 
Szegregációról szerinte már nem kell beszélni, mert lassan már alig van magyar 
gyerek. 
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Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László felhívta képviselőtársa figyelmét, hogy ismertette az Egyenlő 
Bánásmód Hatóság fenyegető levelét, ami a napokban érkezett. 
 
Fekete LászlónéFekete LászlónéFekete LászlónéFekete Lászlóné közbekérdezett, hogy ezt az egészet kiindította újra el, legyen 
ezzel tisztában mindenki, a szülők is és a képviselők is.  
 
Dr. PataDr. PataDr. PataDr. Pataki Anitaki Anitaki Anitaki Anita elmondta, hogy ez egy 2007-ben felfüggesztett ügynek az 
újraindítása. Annak idején  beadványt az alapítvány írta alá, Farkas Lilla, aki az 
Egyenlő Bánásmód Hatóság elnöke is, és az alapítvány ügyvédje is egyben. Az 
iraton az ő aláírásuk és bélyegzőjük szerepel.  
 
Bernáth BálintBernáth BálintBernáth BálintBernáth Bálint javaslata volt a téma lezárása. Szerinte az a lényeg, hogy a 
Legfelsőbb Bíróság kimondta, és végre kell hajtani a szegregáció megszüntetését. 
Ezt mindenkor vegye figyelembe a képviselő-testület. 
 
Fekete LászlónéFekete LászlónéFekete LászlónéFekete Lászlóné továbbra is kérte, tudhassák meg, hogy ki indította el. 
 
Bernáth BálintBernáth BálintBernáth BálintBernáth Bálint a kérdésre válaszolva elmondta, hogy Bernáth Bálint képviselő 
indította el, előtte pedig elindította Rostás Zsigmond, Lakatos Gábor, személye 
pedig befejezte.  
 
Hortó JózsefHortó JózsefHortó JózsefHortó József elmondta, hogy le van tartóztatva egy cigány ember, akit Bátornak 
hívnak. Az ő keze van benne utólag mindenbe. Olyan igazolványokat mutatott be, 
ami nem törvényes. Évekig úgy dolgozott, hogy az embereket félrevezette, 
hamisított, stb. Utólag 3-4 hónapja ő nyúlt bele ebbe az ügybe. 
 
Bernáth BálintBernáth BálintBernáth BálintBernáth Bálint emlékeztetett arra a javaslatára, hogy zárják le a témát. 
 
Nagy JuditNagy JuditNagy JuditNagy Judit tagadhatatlannak tartotta, hogy Hajdúhadházon szegregációs per 
van, amiről határozat született, s amit a képviselő-testület nem hagyhat 
figyelmen kívül. Ezért választási lehetőségük nincs. Az ismertetett levél arról 
szól, hogy az érintett épületben az oktatást meg kell szüntetni. Ezzel szemben a 
képviselő-testület más döntést nem hozhat. Kérése volt, hogy az egyik jelenlévő 
szülő, akinek a Földi iskolába jár a gyereke, kaphasson szót. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László szavazásra tette fel, hogy a szólásra jelentkezett szülőnek a 
képviselő-testület megadja-e a szót. 
 
A képviselő-testület 16 igen szavazattal – határozat hozatal nélkül – megadta a 
szót a szólásra jelentkező szülőnek. 
 
HajdúnéHajdúnéHajdúnéHajdúné    Pulya IlonaPulya IlonaPulya IlonaPulya Ilona tudomása szerint a Szabó Gábor úti iskolába alacsonyabb 
értelmi szintű gyerekek járnak, így ha ők bekerülnek a központi épületbe, és 
bekeverik az odajáró gyerekek közé, akkor nem tudnak majd kellőképpen haladni 
a tananyaggal, s már most elhangzott, hogy az órákon fegyelmezési problémák 
vannak.  
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Vargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés IlonaVargáné Sőrés Ilona az elhangzottra elmondta, hogy Hajdúhadházon a normál 
intelligenciájú gyerekek oktatása a két nagy általános iskolában történik. 
Azoknak a gyerekeknek az oktatása, akik un. sajátos nevelési igényűek, a 
Rákóczi úti iskolában folyik az oktatása, szakértő állapította meg, hogy nem 
képesek ugyanolyan tempóban haladni, mint a normál képességű gyerekek. 
Régen az oktatási törvény elismerte, hogy van un. felzárkóztató oktatás, de ez az 
utóbbi időben már nem így van, azoknak a gyerekeknek ugyanúgy normál 
tantervvel kell haladniuk, mint a benti gyerekek. A Szabó Gábor úti iskolában 
nagyon tehetséges tanítók vannak, az odajáró gyerekek nincsenek lemaradva. Ha 
azok a gyerekek bekerülnek a központi épületbe idegen környezetbe, biztosan 
visszaveti a fejlődésüket. Ezért támogatta az igazgató úr azon kérését és 
javaslatát, hogy a Földi iskolához építsenek még tantermeket. Szerinte sokkal 
könnyebb a benti épülethez építeni még három tantermet (a tervek is kész 
vannak), mint esetleg a kinti épülethez egy tornatermet, vagy tornacsarnokot. Az 
is megoldás lehetne, de egy szegregációs per közepén nem tudják megvédeni 
magukat. Az odajáró gyerekeket el tudják bent helyezni, bár tény, hogy az iskola 
kényelmetlenebbé, zsúfoltabbá válik, és nem tudja megoldani az igazgató úr a 
csoportbontásokat. Támogatta, hogy a Földi iskolában épüljenek még tantermek. 
Az Egyenlő Bánásmód Hatóság levelét fenyegetésnek tartotta a város fölött, s 
nem egymást fenyegetik, hiába keresik a felelősöket, mert készen kaptak egy 
helyzetet Hajdúhadházon, amit nagyon nehéz megoldani. Nem azokkal a 
szülőkkel van a baj, aki a gyerekéért megy, s ha kell harcol érte, hanem jól 
tudják, hogy van egy olyan réteg, aki azt se tudja, hogy gyereke van. Ezt a 
problémát nem tudja megoldani sem a hatóság, sem az esélyt a hátrányos 
helyzetért alapítvány, Pestről ezt nem tudják megoldani. Ezt a Hajdúhadházon 
dolgozó pedagógus tudja megoldani. A hadházi pedagógusnak azt kellene elérni, 
hogy ne kelljen rettegnie minden költségvetési évkor, hogy hány leépítés lesz, 
hanem azt kellene elérni, hogy biztonságban legyen, és a szülő akkor is álljon 
mellé, amikor béke és nyugalom van. Feltételezzék a pedagógusról a jót, s ha két 
gyerek egymásnak ront, akkor ne a pedagógust menjenek el megverni. Példának 
hozta fel a Kossuth úti épületet, ahol nagyon nehéz tanítani. A pedagógust kell 
megvédeni, és a szülőnek kell megvédeni, s úgy kell támogatni a pedagógust 
szülői értekezleten és minden fórumon, hogy a jót kell feltételezni a 
pedagógusról, mert képtelen egymaga bármire. Sajnos az oktatási törvény 
semmilyen lehetőséget nem ad sem az igazgatónak, sem a pedagógusnak. Kérte, 
hogy ne egymásra mutogassanak, hanem próbálják megoldani a helyzetet. Az 
igazgató úr garanciát szeretne arra, hogy a három tanterem megépül, ami 
szükséges, egyébként nem tudja a művészeti oktatást a jelen módon tovább 
folytatni.  
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László elmondta, hogy az önkormányzat senkit nem akar ellehetetleníteni. 
A szakértői azt mondta, hogy el lehet helyezni a gyerekeket. Látják, hogy az 
iskolánk milyen nehézséget okoz, ezért előző nap a tetőtér beépítésről már 
egyeztetett a tervezővel, aki azt nyilatkozta, hogy a terv készen van. Az Észak-
alföldi Regionális Fejlesztési Tanács április 10-ei ülésén kiírja a pályázatokat, 
amire nagy valószínűséggel ezt a pályázatot is be lehet adni, s a 20 millió forint 
helyett 2 millió forintból is meg lehet oldani a bővítést. Ez viszont nem valószínű, 
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hogy a tanévkezdésig megvalósul, ezért addig más megoldást kell találni, 
mindenképpen segíteni fognak.  
 
Fekete LászlónéFekete LászlónéFekete LászlónéFekete Lászlóné javaslata volt foglalják határozatba, hogy a Földi iskola 
tanterem bővítését vagy pályázati úton, vagy az egyház által kifizetett 20 millió 
forintból oldják meg. Ezzel megszűnnének a pereskedések, és a Szabó Gábor úti 
iskolát nyugodtan felszámolhatnák.  
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László az elhangzott első javaslatot szimpatikusnak tartotta, de a 
másodikat nem. Nem tartotta jó megoldásnak a 20 millió forint ilyen 
felhasználását, mivel pályázatba felhasználva többszörösére lehet növelni ezt az 
összeget. Javaslata volt arról szülessen határozat, hogy a képviselő-testülete 
felkéri a polgármestert, hogy pályázatra készítse elő a Földi iskola régi 
szárnyának tetőtér beépítését, s amennyiben a pályázat kiírásra kerül, terjessze 
a képviselő-testület elé a pályázat beadását. 
 
Bezzegné Csákó KatalinBezzegné Csákó KatalinBezzegné Csákó KatalinBezzegné Csákó Katalin kérte a határozati javaslatot kiegészíteni azzal, hogy a 
bővítés elkészültéig a gyerekek maradhassanak a Szabó Gábor úti iskolában. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László elmondta, hogy a gyerekek nem maradhatnak a Szabó Gábor úti 
iskolában az Egyenlő Bánásmód Hatóság levele miatt. Ha a 2009/2010-es 
oktatási tanévet úgy kezdik, hogy ebben nem léptek semmit, azért valakinek 
vállalni kell a felelősséget. 
 
Bernáth Bálint Bernáth Bálint Bernáth Bálint Bernáth Bálint  kérte hozzanak egy határozatot, amit végre kell hajtani, s ne 
arról beszéljenek, hogy ideteszik, odateszik, úgysem tudják megoldani. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László javaslata volt az előterjesztésben lévő két határozati javaslat, 
valamint az általa ismertetett határozati javaslat elfogadása. 
 
Sipos SándorSipos SándorSipos SándorSipos Sándor véleménye volt, hogy a Szabó Gábor utcai iskolából bekerülő 
gyerekekkel vegyes osztályokat kell csinálni, a 20 millió forint elköltését nem 
értette, mivel abból 10 millió forint, az önrész már itt van. 
 
Győrfi SándorGyőrfi SándorGyőrfi SándorGyőrfi Sándor képviselő az ülésteremből kiment – jelen van 15 szavazó-. 
 
Béres LászlóBéres LászlóBéres LászlóBéres László felhívta a figyelmet, hogy a határozati javaslatban szerepel, hogy az 
esélyegyenlőség biztosítása szempontjából nem hagyhatják figyelmen kívül a 
halmozottan hátrányos helyzetű tanulók arányos elosztását. 
 
Baji MáriaBaji MáriaBaji MáriaBaji Mária meglátása volt, hogy mindenkinek igaza van, s rájuk van 
kényszerítve ez a dolog kívülről. Magában a szegregációs perben a szülői 
aláírásokat a bíróság egyszerűen lesöpörte az asztalról, nem foglalkozott vele. 
Van egy törvényi háttér, amit mindenféleképpen végrehajtanak. A szegregációs 
per lezárulta után 


